
 

 

 

 

Raadsvraag (art. 39) Gesteld door:  

D66  
Datum 21 oktober 2021 
Onderwerp 230-2021 situatie kinderen van slachtoffers 

toeslagenaffaire in gemeente Roosendaal 
Portefeuillehouder College B&W 

 

De fractie heeft de volgende vragen: 

Geachte voorzitter, 

 Zoals u weet zijn in Nederland duizenden gezinnen jarenlang onterecht aangemerkt als fraudeurs. 

Dat er grote fouten zijn gemaakt als gevolg van de toeslagenaffaire staat vast.  

Uit informatie van het Centraal Bureau voor de Statistiek (hierna: CBS) is gebleken dat in de periode 

van 2015 tot 2020 niet minder dan 1115 kinderen van slachtoffers van de toeslagenaffaire onterecht 

uit huis zijn geplaatst. Het onderzoek is gedaan in opdracht van het Ministerie van Justitie en 

Veiligheid over de afgelopen 5 jaar, terwijl het vaststaat dat de toeslagenaffaire in 2009 is begonnen.  

In de gemeente Roosendaal is bekend dat er zeker 56 Roosendaalse gezinnen slachtoffer zijn 

geworden van de toeslagenaffaire. Gelet op de actuele berichtgeving over de onterechte 

uithuisplaatsingen van kinderen onder de slachtoffers van de toeslagenaffaire heeft de fractie van 

D66 Roosendaal de volgende vragen:  

 

1.      Hoe kijkt het college van B&W naar de recente berichtgeving over de onterechte 

uithuisplaatsingen van kinderen onder slachtoffers van de toeslagenaffaire? Wat is het standpunt van 

het college van B&W hieromtrent? 

2.      Kunt u toelichten of er en hoeveel kinderen van de 56 gezinnen woonachtig in de gemeente 

Roosendaal uit huis zijn geplaatst vanwege de toeslagenaffaire in de periode van 2015-2020?  

3.      Welke beleidsmatige acties heeft het college van B&W ondernomen als er sprake was van 

onterechte uithuisplaatsingen van kinderen bij een of meerdere van de 56 gezinnen die slachtoffer 

zijn geworden van de toeslagenaffaire woonachtig in de gemeente Roosendaal?  

4.      Is het bekend of er Roosendaalse kinderen onterecht uit huis zijn geplaatst in de periode van 

2009-2015 vanwege de toeslagenaffaire? Indien dat niet bekend is kunt u dan een onderzoek 

instellen om dit alsnog te achterhalen? 

 Link: 

Uithuisplaatsingen onder gedupeerden toeslagenaffaire (cbs.nl)  

 Bij voorbaat dank voor uw antwoorden. 

  

Namens de fractie van D66,  

Harm Emmen en Bejar Taher 

https://www.cbs.nl/nl-nl/maatwerk/2021/42/uithuisplaatsingen-onder-gedupeerden-toeslagenaffaire


 

 

Wij beantwoorden de vraag als volgt: 

 

1. Hoe kijkt het college van B&W naar de recente berichtgeving over de onterechte uithuisplaatsingen 

van kinderen onder slachtoffers van de toeslagenaffaire? Wat is het standpunt van het college van 

B&W hieromtrent? 

Uiteraard is ook het college onder de indruk van de berichtgeving over uithuisplaatsingen bij 

slachtoffers van de toeslagenaffaire. Het college is van mening dat met iedere uithuisplaatsing zeer 

zorgvuldig moet worden omgegaan. Voor ouders is het altijd afschuwelijk om een gedwongen 

uithuisplaatsing mee te maken. Nog voordat het onderwerp uithuisplaatsingen in relatie tot de 

toeslagenaffaire bekend werd is door onze jeugdregio WBW al ingezet op de pilot Toekomstscenario 

Jeugd en Gezinsbescherming. De aanvraag is bij het ministerie van Veiligheid en Justitie ingediend 

en deze wordt naar verwachting zeer binnenkort toegekend. De ontwikkeling van het 

toekomstscenario moet helpen ongewenste situaties te voorkomen, ongeacht de oorzaak.  De regio 

WBW is één van de landelijke pilotregio’s op basis waarvan een betere jeugdbescherming voor alle 

kinderen in Nederland kan worden vormgegeven. Deze ontwikkeling wordt door het College 

ondersteund. 

2. Kunt u toelichten of er en hoeveel kinderen van de 56 gezinnen woonachtig in de gemeente 

Roosendaal uit huis zijn geplaatst vanwege de toeslagenaffaire in de periode van 2015-2020? 

Dit kunnen we niet. In onze gegevens is geen koppeling mogelijk tussen de toeslagenaffaire en de 

jeugdbescherming op cliëntniveau. Ook in het onderzoek van het CBS is geen oorzakelijk verband 

onderzocht, maar de samenloop tussen toeslagenaffaire en uithuisplaatsingen, ongeacht de 

aanleiding. Het is niet zo dat als je schulden hebt, je kinderen uit huis worden geplaatst. Er spelen 

altijd meerdere factoren. Daar wordt zeer zorgvuldig naar gekeken. 

3. Welke beleidsmatige acties heeft het college van B&W ondernomen als er sprake was van 

onterechte uithuisplaatsingen van kinderen bij een of meerdere van de 56 gezinnen die slachtoffer 

zijn geworden van de toeslagenaffaire woonachtig in de gemeente Roosendaal? 

De gemeente heeft geen rol in de beslissing tot uithuisplaatsing. De Raad voor de Kinderbescherming 

beoordeelt op het moment dat zij onderzoek doen of er sprake is van een ernstige 

ontwikkelingsbedreiging voor het kind, of dat de veiligheid in het geding is. De rechtmatigheid van een 

verzoek tot uithuisplaatsing wordt beoordeeld door de kinderrechter.  

Het is als gemeente dan ook niet mogelijk om hier beleidsmatige actie op te ondernemen met 

betrekking tot de toeslagenaffaire. Het kan wel zo zijn dat mede door financiële zorgen andere 

problemen ontstaan. Een relatie komt bijvoorbeeld onder druk te staan of er ontstaan problemen met 

huisvesting. Daarom wordt een breder beleid gevoerd op het gebied van jeugdhulp, bestrijden van 

armoede, vergroten van bestaanszekerheid en het voorkomen van uithuisplaatsingen. Dat beleid 

geldt voor alle inwoners van Roosendaal, ongeacht de oorzaak van hun problematiek of hun situatie. 

4. Is het bekend of er Roosendaalse kinderen onterecht uit huis zijn geplaatst in de periode van 2009-

2015 vanwege de toeslagenaffaire? Indien dat niet bekend is kunt u dan een onderzoek instellen om 

dit alsnog te achterhalen? 

Er zijn (ook naar aanleiding van deze berichtgeving) geen signalen bekend van onterechte 

uithuisplaatsingen van Roosendaalse kinderen. Een dergelijk onderzoek is voor de gemeente niet uit 

te voeren. 

 



 

De Nederlandse kinderrechters hebben aangekondigd hun eigen rol te zullen onderzoeken bij de 

uithuisplaatsingen van kinderen die betrokken waren bij de toeslagenaffaire. Ellen van Kalveen, 

voorzitter van de landelijke expertgroep jeugdrechters stelt dat kinderrechters de zaken grondig 

toetsen en kinderen niet makkelijk uithuisplaatsen. Toch komt er een landelijke inventarisatie van 

riskante zaken en ‘blinde vlekken’, met hulp van deskundigen en onafhankelijke buitenstaanders. 

 

Wij vertrouwen erop U hiermede voldoende te hebben geïnformeerd. 

Hoogachtend, 

Burgemeester en wethouders van Roosendaal, 

De secretaris,            De (loco) burgemeester, 

                               

 


